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INTRODUCTIE 
Het jaarverslag is een mooie gelegenheid om terug te 
blikken op het afgelopen jaar. Na 2 jaar met allerlei 
beperkingen gaan we in 2022 weer volop aan de slag, 
zo valt in dit verslag te lezen. 
Wat zijn we toch een fijne vereniging met fijne 
mensen die bruisen van energie. Dat blijkt wel uit alle 
activiteiten die ook dit jaar hebben plaatsgevonden. 
Kennelijke werkt ons enthousiasme aanstekelijk want 
we blijven qua ledenaantal groeien. Aan het einde van 
2022 staat de teller op maar liefst 905 leden! Uit het 
jaarverslag van de penningmeester blijkt dat we ook 
financieel een zeer gezonde vereniging zijn. Hoe mooi 
kan een introductie van een jaarverslag beginnen?! 
 
BESTUUR – door Peter Wienbelt 
Er zijn dit jaar maar liefst 4 Algemene 
Ledenvergaderingen nodig om de nieuwe statuten 
goedgekeurd te krijgen. Omdat we ons niet helemaal 
aan de termijnen van de oude statuten hadden 
gehouden, geeft de notaris aanvankelijk geen groen 
licht. Uiteindelijk zijn de statuten, na 2 extra rondes 
met algemene stemmen goedgekeurd. 
 
Om in de grote aantallen te blijven; tijdens de ALV op 
22 maart werden maar liefst 3 leden tot erelid 
benoemd. Drie mannen die letterlijk en figuurlijk hun 
voetafdruk binnen de vereniging hebben 
achtergelaten.  
Hieronder van links naar rechts:  
Jan Noppes, Ad Somers en Jaap van Lien. 
 

 
 
Het bestuur is in 2022 ongewijzigd gebleven. Cor van 
de Lustgraaf, Hans Sanders en Peter Wienbelt 
worden tijdens eerder genoemde ALV op 22 maart 
herkozen voor een termijn van 4 jaar. 
  
 
 
LEDENACTIVITEITEN 
Bert van den Bulk heeft in 2022 de coördinatie van 
onze maandelijkse ledenexcursies op zich genomen. 

We gaan dit jaar onder andere naar de Marker 
Wadden en de voormalige vliegbasis Soesterberg. 
 
Nieuw dit jaar is Expeditie Rotta. Iedere 2e zaterdag 
van de maand starten we om 10:00 uur en gaan dan 
zo’n 2 uur op pad. Iedere expeditie kent een eigen 
thema en we verkennen ons eigen werkgebied.  
Thema’s dit jaar zijn onder andere bessen, bottels en 
gallen, paddenstoelen en bomen herkennen. De 
eerste 4 expedities zijn een groot succes. Er doen 
veel enthousiaste mensen mee en we zien veel 
nieuwe gezichten. Verder is “leren met elkaar en van 
elkaar’ een kenmerk van Expeditie Rotta. 
 

 
Meer dan 40 deelnemers aan de paddenstoelen-
expeditie. Anita van Keulen doet een introductie-
praatje. 
 
Cursus Vogelherkenning 
Ook dit jaar weer volle bak met rond de 30 
deelnemers aan deze cursus. “Elk nadeel hep z’n 
voordeel’ ofwel, in de corona-tijd waren we 
gedwongen om de excursies in kleine groepen te 
doen. Dat is zo goed bevallen, dat we dit blijven doen, 
met dank aan alle gidsen voor hun extra inzet!.  
 
Ledenavonden, om te ontmoeten en te leren 
door Anneke Zuidervaart 
2020 eindigden we met een zorgelijke lezing van 
Natuurmonumenten door Bob Hartog en Maurice Kruk 
over de situatie van de weidevogels in de polder 
Schieveen en de Vlinderstrik. Dit jaar, als eerste 
sprekers na corona, kwamen beide sprekers terug 
met een goed bericht. De situatie van dat gebied keert 
zich ondanks de zandbergen en de intensieve aanleg 
van de A16-Rotterdam ten goede. Er was hard 
doorgewerkt en o.a. de ‘Herenboeren’ zorgen ervoor 
dat achter de stedelijke zandbak een levendige 
klimaatvriendelijke natuur is, waar stedelingen zich 
verantwoordelijk voor voelen.   
Om niet alleen in eigen omgeving rond te kijken 
reisden we met Riekje en Cor mee naar Spitsbergen 
om ons weer te realiseren wat de negatieve gevolgen 
van de klimaatcrisis zijn. Een reis naar Egypte met 
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Dick Hoek, liet de schoonheid van de trekkende 
vogels zien in de fraaie Nijldelta. En Hein Verkade 
richtte ons blik omhoog om iets te begrijpen van de 
vrolijk schreeuwende gierzwaluwen. Met de zachte 
herfstdagen sjouwden de egels nog vrolijk rond, maar 
Ferry van Jaarsveld van de egelopvang in 
Papendrecht, liet ons zien wat we zelf kunnen doen 
voor egel- winterrust en waar zij als egelopvang in 
drukke tijden mee bezig zijn. Veel stof tot denken en 
overleggen. 
 
JEUGD - door Marion van den Broek  
Met een compleet en deels nieuw team hebben we 
met veel enthousiasme de jeugdactiviteiten weer 
kunnen opstarten in 2022. 
 

 
 
Ons vaste team bestaat momenteel uit Marijke, 
Jannie, Rose, Rixte, Louise en Marion. Gelukkig 
sluiten onder andere Renee en ook wel oud Rangers 
op zaterdag vaak bij ons aan. Helaas heeft Esmeralda 
te kennen gegeven dat zij i.v.m. haar drukke baan niet 
meer kan helpen organiseren. Zij is nog wel op de 
achtergrond en op zaterdag aanwezig, heel fijn. 
Wij zijn blij dat we af en toe een beroep kunnen doen 
op specialisten, waarvan we er veel hebben bij Rotta. 
Op de avond over vleermuizen waren er zelfs 3 en 
zodoende konden we met 3 groepjes op pad. Super. 
Met de Kapoentjes zijn we 2 keer vanaf het Trefpunt 
de natuur in geweest, in de lente en in de herfst. In de 
lente zijn we op zoek gegaan naar vlinders en andere 
kleine beestjes en eetbare bloemen, kruiden en 
plantjes waarvan heerlijke kruidenboter gemaakt is. 
In de herfst hebben we van allerlei gevonden 
herfstschatten mooie natuur schilderijtjes gemaakt. De 
aanmeldingen bleven nog wat achter (5 kinderen) in 
vergelijking met andere jaren voor corona. 

Met de Rangers zijn we 4 keer op pad geweest. 
Gemiddeld waren er 15 tot 20 kinderen aanwezig, met 
een uitschieter van 30. 

• In april hebben we het over uilen gehad en zijn we 
aan de slag gegaan met uilenballen. Met loepjes, 
stokjes en pincetten zijn deze uitgeplozen. Alle 
botjes werden keurig gedetermineerd. 

• In juni zijn we in het Lage Bergse Bos gestart en 
hebben we veel geleerd over wat je wel en niet 
kan/mag eten uit de natuur en het belang van 
insecten hierbij. 

• In augustus waren er erg veel enthousiaste 
Rangers bij de avond over vleermuizen. Met 
vleermuis-specialisten en batdetectors zijn we in 
het Hoge Bergse Bos op zoek gegaan naar 
vleermuizen na eerst een interessante introductie 
hierover. 

• Tot slot hebben we in de herfst gespeurd naar 
paddenstoelen en tekeningen gemaakt van inkt 
van de inktzwam die we tegen kwamen. 

We hebben genoten van de natuur, de kinderen en 
elkaar en hopen op weer een mooi jaar vol nieuwe 
activiteiten! 
 
TUIN- EN ERFVOGELADVIES – door Henk Starink 
De belangstelling voor vogels kijken is onverminderd 
groot. Jong en oud vinden rust in de natuur of 
recreëren in de buitenlucht. En wie geniet er niet van 
vogels kijken in de eigen tuin, balkon of erf? 
Steeds meer mensen zijn zich bewust dat een groene 
tuin niet alleen beter is voor een gezonde, natuurlijke 
leefomgeving, maar ook meer insecten en vogels 
aantrekt.  

 
Jos van Rijn plaatst een steenuilenkast bij boerderij 
Het Lansingerland 
 
De meeste vogels die we vanuit huis zien zijn van 
oorsprong bosvogels, dus meer begroeiing maakt 
tuinen veel aantrekkelijker. In een stenen tuin met 
kale schuttingen is voor vogels immers niets te halen. 
Sinds 2017 helpt tuin- en erfvogelconsulent Henk 
Starink de Rotta-leden en belangstellenden graag met 
advies over geschikte beplanting in de tuin. 
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Afgelopen jaar maakte hij negen families blij met een 
advies-op-maat voor een natuurvriendelijke inrichting 
van de tuin.  
Daarnaast gaf hij enkele malen handige tips o.a. over 
het ophangen van kleine nestkasten in de tuin. Na 
onderzoek op locatie zijn ook twee uilenkasten 
geleverd aan Boerderij Het Lansingerland.  
Voor de gemeente Lansingerland is verder in een 
klein team gewerkt aan een vervolgadvies voor meer 
openbaar groen in het bedrijventerrein Oudeland.  
Een mooie kans om zijn kennis te delen was de 
lesdag over vogelvriendelijke tuinen die Henk heeft 
verzorgd voor de landelijke opleiding Ecologisch 
Hovenier. 
 
NATUURWERK – door Rien van der Vorm 
Rotta Natuurwerk heeft in 2022 weer iedere week op 
donderdag gewerkt in de natuur, vooral in het 
Rottemerengebied maar ook in de Groenzoom, Park 
de Polder en bij particulieren. Het team Lansingerland 
werkt ook op de maandagochtend. Ook op de eerste 
zaterdagen in de maanden september t/m maart 
waren er natuurwerkzaamheden. In totaal is er meer 
dan 3600 uur actie geweest. 
Wij ontvingen een vergoeding van Staatsbosbeheer 
(SBB) en van particulieren en sponsoren, samen 
meer dan 4000 euro, ook kunnen we bij SBB voor 
2000 euro materiaal en brandstof besteden. Wat 
betreft aanschaf springt de aankoop van een 
elektrische bakfiets in het oog, een prima investering 
en voor de meeste klussen inzetbaar.  
De gemeente Lansingerland heeft een ontheffing voor 
het rijden op fietspaden verleend zodat enkele van de 
vrijwilligers met hun auto met aanhanger naar de 
werkplek kunnen rijden.  
Het meeste werk betreft zoals altijd het maaien van 
riet, ruigtekruidenland en natuurpaden, hakhout van 
wilgenopslag, en knotwilgenbeheer. Er is gemaaid in 
boomgaarden langs de Hoeksekade, bij de 
Herenboeren, de Wiebertjes en de vlinderidylle in het 
Offenbachplantsoen. 
Nieuw was het bestrijden van de reuzenbereklauwen 
in het Hoge Bergse Bos, dit op verzoek van SBB net 
als het knikken van abelenopslag in de Bleiswijkse 
Zoom.  
 

 
Roerganger Henk Starink met een uitgegraven 
reuzenbereklauw 
 
Met vreugde kan ik melden dat we het jaar afgesloten 
hebben zonder ongelukken, alleen wat materiële 
schade door verloren gegane brillen e.d. 
 
TREFPUNT – door Ad Somers 
Na alle beperkende maatregelen van de afgelopen 
jaren komt het Trefpunt gelukkig weer tot leven. Zo 
kon de cursus Vogelherkenning voor beginners weer 
in levenden lijve gevolgd worden in plaats van de 
video-sessie.  
Langzaamaan is ook het gebruik van het Trefpunt 
door derden weer toegenomen. De workshop 
bloemschikken werd opgestart en goed bezocht. Het 
totaal aantal deelnemers komt, verdeeld over 4 
groepen, op ca 40. Op de maandagavond en 
woensdagochtend wordt het Trefpunt omgetoverd in 
een ware bloemenzee met prachtige bloemstukken.  
Elke donderdagmorgen is er, voorafgaand aan het 
natuurwerk, een “sociaal café” waar in een half uur tijd 
alle wereldproblemen worden opgelost in een wel 
zeer ontspannen sfeer. Tot Rien met zijn lepeltje 
tegen zijn koffiekopje tikt en iedereen tot stilte maant. 
Onze “Godfather van het natuurwerk” geeft de 
vrijwilligers de werkzaamheden op die gedaan moeten 
worden waarna eenieder zich naar buiten haast om 
aan de slag te gaan.  
In het derde kwartaal wordt serieus begonnen met het 
vervangen van de schuren die asbestverdacht 
materiaal bevatten. Op deskundige wijze worden, 
door mannen in witte pakken met volledige 
bescherming, de verdachte delen verwijderd en op de 
voorgeschreven wijze verpakt in daarvoor speciaal 
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geleverd materiaal en afgevoerd. SBB neemt dit 
laatste voor zijn rekening. 
 

 
De oude schuur wordt op deskundige wijze 
ontmanteld. 
 
Na de verdere sloop van de eerste 12 meter schuur 
wordt het stuk klaargemaakt voor het grondwerk. 
De nieuwe betonvloer wordt onderheid en supervlak 
opgeleverd. Het gevormde bouwteam gaat aan de 
slag en al snel worden de eerste contouren van de 
constructie zichtbaar.  
Onze oude Cv-installatie is op kosten van verhuurder 
Recreatieschap Rottemeren, vervangen; dat was een 
meevaller. Er waren ook tegenvallertjes. Zo kwam er 
een storm over Lansingerland die een gedeelte van 
het dak van zijn dakpannen beroofde. Het 
onvolprezen technische team heeft de eerste 
oplossing verzorgd. Later is, opnieuw betaald door de 
verhuurder, het herstel door een professioneel bedrijf 
uitgevoerd.  
Ook rond het Trefpunt is altijd wat te doen. Het vaste 
tuinteam, onder leiding van Ina Meijer werkt het hele 
jaar door waardoor de tuinen er altijd top uitzien. 
Daarnaast heeft Henk Starink een beheerplan 
geschreven voor de Overhoek, het gedeelte rond het 
parkeerterrein. Ook daar is altijd wel wat te doen. 
In 2022 heeft Annet van der Kooij de coördinatie van 
de gastmensen tijdens de zaterdag-openstelling op 
zich genomen. Er zijn ideeën in kaart gebracht om het 
aantal bezoekers op zaterdag te verhogen, hiermee 
gaan we nog aan de slag.  

 
ONDERZOEK – door Maurice van Veen 
Eind 2021 heb ik na vele jaren van trouwe dienst, het 
werk overgenomen van Aria van Ballegoie als 
coördinator onderzoek. In 2022 is er helaas weinig 
uitgevoerd op het gebied van het coördineren. Dit 
komt onder andere doordat we begin dat jaar nog 
aardig in de coronapandemie zaten en toen dat 
voorbij was, was het onderzoek voor de meesten al in 
volle gang was.  

Een uitgebreid overzicht van de resultaten, ook dit 
jaar weer verzorgd door Dick Hoek, is te vinden in de 
voorjaarseditie van Aves Visum. 
In 2023 wordt het anders. Iedereen die al eens een 
onderzoek of inventarisatie heeft gedaan zal 
benaderd worden of is al benaderd. Het leuke is dat 
op de nieuwjaarsborrel zich al leden bij me meldden 
die nog niet in het overzicht stonden maar wel wensen 
hebben om ook iets te inventariseren. En dat is nu 
juist het mooie, iedereen kent zijn directe omgeving 
het beste en er is niets leukers om door de seizoenen 
heen in de gaten te houden wat er zoal vliegt, groeit 
en bloeit. Dit kan natuurlijk gedeeld worden op 
Waarneming.nl zodat de informatie direct voor 
iedereen beschikbaar is. Wanneer je dit een aantal 
jaren achter elkaar doet, kunnen trends zichtbaar 
worden en worden de verzamelde waarnemingen 
steeds waardevoller. Dit kan voor alle groepen zoals 
planten, vogels, nachtvlinders, paddenstoelen en 
waterdieren, om er maar een paar te noemen.  
 

 
 
Lijkt je het leuk om ook iets te betekenen in dit 
onderzoek, neem dan gerust contact met me op. 

 
POkO – door Cees van der Burg 
Met veel enthousiasme hebben we het afgelopen jaar 
weer de veldmonitoring uitgevoerd. Op een vaste plek 
in de Groenzoom hebben we gedurende een aantal 
jaren chemisch-fysische en biologische metingen 
uitgevoerd. Hiervan is een uitgebreid verslag 
opgesteld door Jan Smith. Dit verslag is digitaal 
beschikbaar en bij ons op te vragen.  

 



               
 

Pagina 5 van 6 
 

Natuur- en Vogelwacht Rotta – jaarverslag 2022 

 
 
Door middel van deze metingen is het goed mogelijk 
de kwaliteit van het oppervlaktewater te bepalen. In 
het verslag doen we aanbevelingen om de 
waterkwaliteit op orde te krijgen. Zelfs in een gebied 
als de Groenzoom is dat nog steeds noodzakelijk om 
te gaan voldoen aan de Kaderrichtlijn Water in 2027. 
We stellen vast dat het inlaten van gebiedsvreemd 
water en het ecologisch beheer van de watergangen 
kritische factoren zijn. Ons oppervlaktewater in ons 
gehele werkgebied staat nog steeds onder te grote 
druk van bronemissies vanuit het landgebruik zoals 
tuinbouw, landbouw maar ook door vervuiling via de 
straatkolken in de bebouwde omgeving. Opvang van 
hemelwater moet worden ontkoppeld van de riolering 
en vormt hierdoor tegelijk een mogelijke route voor 
vervuiling van het oppervlaktewater. Schoon 
oppervlaktewater begint ook bij het niet vervuilen via 
de straatkolk, een onderwerp waarover bijvoorbeeld 
goede voorlichting vanuit de gemeente moet komen. 
 
De leden van de projectgroep onderhouden een groot 
netwerk zoals met gemeente en de waterschap(pen) 
met milieu- en natuurorganisaties zoals 
Natuurmonumenten en de Zuid Hollandse 
Natuurfederatie.  
Veel problematiek rond de waterkwaliteit vraagt om 
goede landelijke aanpak met de Europese wet- en 
regelgeving als een belangrijk kader. We hebben 
goed contact met de Stichting Drinkable Rivers  
(https://drinkablerivers.org/) en ons advies is om deze 

site een keer te bezoeken. Er is een duidelijk doel om 
rivieren weer drinkbaar te maken. Door middel van het 
organiseren van wandelingen met inbreng van 
personen en organisaties die hieraan een belangrijke 
bijdrage moeten leveren wordt aan bewustzijn van dit 
doel gewerkt. Onze wens is dat de Rotte en de Schie, 
de afvoerwatergangen uit ons gebied weer drinkbaar 
worden maar dat begint in onze sloten, vaarten en 
vijvers. In water is onze manier van leven direct 
zichtbaar, de vervuiling laat een voetafdruk achter. De 
drinkbare rivier als doel vraagt mogelijk wat uitleg. Het 
is niet zo dat drinkbaar oppervlaktewater hetzelfde is 

als drinkwater uit de kraan maar het is wel schoon 
water waarin leven voor dieren, planten en vissen 
onschadelijk is en daarmee dus drinkbaar. Deze uitleg 
omdat juist ook een deskundige op het gebied van 
drinkwater onze projectgroep is komen versterken, we 
zijn bij met de inzet en kennis van Ruud Kolpa. Onze 
plannen voor het komend jaar zijn op te vragen bij de 
leden en hebben vooral betrekking op belangrijke 
pijlers zoals onderzoek in het veld, voorlichting, 
communicatie en bestuderen van beschikbare kennis 
over de huidige waterkwaliteit zoals de 
waterkwaliteitsrapportages van de waterschappen. 
Als er mensen zijn die met ons aan dit belangrijke 
dossier oppervlaktewater willen werken dan zijn ze 
zeer welkom. De projectgroep komt graag in contact 
met u en wil graag nadere uitleg geven over dit 
waardevolle vrijwilligerswerk. 
POkO staat voor Projectgroep Oppervlakte-
waterkwaliteit Oostland en bestaat uit:  
Cees van der Burg, Ruud Kolpa, Sofie van Nierop 
en Jan Smith. 
 
RUIMTELIJKE ONTWIKKELINGEN IN DE REGIO  
Door Arend Hoogeveen 
Over de Noordrand wordt ieder kwartaal in Aves 
Visum verslag gedaan door Jaap van Lien, vandaar 
dat we er hier, uiteraard in overleg met hem, niet 
nogmaals aandacht aan besteden.  

 
In de berichtgeving over de Noordrand, onder andere 
aandacht voor de aanleg van de nieuwe A16. 
 
  

https://drinkablerivers.org/
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Eind 2022 zijn we uitgenodigd door een 
projectontwikkelaar die een verkenning uitvoert voor 
woningbouw in de polder 140 Morgen in de 
Rottezoom. Wij, evenals de 
Bewonersbelangenvereniging Kruisweg, zijn daar 
faliekant op tegen. Naar onze mening dient deze 
polder te worden ingericht als ecologische 
verbindingszone tussen de Rottemeren en het 
Bentwoud. We hebben dat standpunt onderbouwd in 
een notitie ingebracht in voornoemd overleg, in 2023 
zullen we ook de lokale en provinciale bestuurders op 
de hoogte brengen van ons standpunt. 
 
Wat verder van de Rotte af, wordt vanaf 2024 in het 
Middengebied van de Zuidplaspolder (gemeente 
Zuidplas) het nieuwe ‘Vijfde Dorp’ (8.000 woningen) 
gebouwd. Dit middengebied is onderdeel van de 
belangrijke ecologische verbindingszone tussen de 
Rottemeren/Bentwoud en de Krimpenerwaard.  
In het Masterplan Middengebied Zuidplaspolder is een 
schets daarvan opgenomen en door de provincie is 
een gewijzigd tracé van de bestaande ecologische 
verbinding vastgesteld. In nauwe samenwerking met 
het Platform Mooi Zuidplas proberen we invloed uit te 
oefenen op een effectieve invulling van die 
ecologische verbindingszone. 


